
Na reakci na ruskou agresi byla shoda, o integraci bylo třeba osvěty, míní děkan 

Praha 21. února (ČTK) - Na politické a obranné reakci na ruskou agresi Ukrajiny panovala v 
Česku všeobecná shoda, úkolem akademiků bylo rozproudit a kultivovat ve veřejném 
prostoru diskusi o integraci migrantů a dalších důsledcích války, řekl ČTK děkan Fakulty 
sociálních věd Univerzity Karlovy (FSV UK) Tomáš Karásek. Děkan byl jedním z řečníků na 
dnešní konferenci FSV u příležitosti ročního výročí ruské agrese Ukrajiny, která se zabývala 
situací Ukrajinců v Česku nebo českou zahraniční politikou vůči napadené zemi. 

V květnu založená Expertní skupina pro Ukrajinu (ESU) při FSV dosud zveřejnila 12 
odborných textů o trestních aspektech ruských činů na Ukrajině, dopadech na české firmy, 
na vesmírné programy nebo na samosprávu. "Praktická doporučení a postřehy skupiny 
publikované prostřednictvím Expertní skupiny rezonují spíš na úrovni veřejné a sociální 
politiky než zahraničněpolitické a obranné," uvedl Karásek. Zveřejněním odborných textů 
ESU podle Karáska splnila svůj prvotní úkol a teď je na čase hovořit o její proměně, aby byla i 
nadále přínosná. 

Univerzita Karlova je svorníkem desítky univerzit z celé Evropy, včetně škol v Kyjevě, Lvově, 
Užhorodu a Dnipru, uvedla rektorka UK Milena Králíčková. Připomněla rychlou pomoc školy 
ukrajinským studentům i akademikům prchajícím před válkou. Ocenila i nově vzniklé kurzy 
češtiny jako cizího jazyka. 

Při debatě o poválečné rekonstrukci Ukrajiny je potřeba přejít od paternalistického 
přístupu k partnerskému a brát Ukrajince jako lidské bytosti, zdůraznila při dnešní debatě 
odborníků Tereza Freidingerová z FSV. 

Český pracovní trh ve vztahu k Ukrajincům musí vyřešit dva akutní problémy, řekl Ondřej 
Klípa z Institutu mezinárodních studií FSV UK. Prvním je podle něj to, jak nahradit muže, kteří 
odešli bojovat do vlasti a druhý to, jak zajistit, aby se nově příchozí Ukrajinky s dětmi co 
nejrychleji naučily česky a uplatnily v Česku své vzdělání. 

První panel dnešní konference zkoumal českou zahraniční politiku vůči Ukrajině nebo vstup 
napadené země do Evropské unie. Stanovení termínu zahájení přístupových jednání Ukrajiny 
do EU je důležité zejména pro Kyjev, pro Brusel je to jen datum spojené s jistou 
administrativou, uvedla stálá představitelka ČR v Politickém a bezpečnostním výboru EU Jitka 
Látal Znamenáčková. Hlavním úkolem je teď podle ní propojování českého a ukrajinského 
trhu a slaďování standardů. 
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